



福建中學

FUKIEN SECONDARY SCHOOL

2026–2027 年度 各級插班生（中一至中五） 入學申請須知 （2026 年 9 月起入學）

A. 申請日期

- 開始日期：2026 年 9 月 11 日（星期五）中午 12:00
- 截止日期：2027 年 3 月 6 日（星期五）下午 5:00

B. 申請資格

申請人必須持有以下**任何一項**有效身份證明文件，方符合資格報考本校插班生學位：

1. 香港永久性居民身份證
2. 香港居民身份證 及 中華人民共和國前往港澳通行證（單程證）
3. 香港居民身份證 及 受養人簽證／進入許可證（獲發簽證時未年滿 18 歲之學生）

【中五級申請者之特別規定】

報考本校**中五學位**且持「香港居民身份證＋受養人簽證／進入許可證（未年滿 18 歲）」之申請人，除了須滿足上述基本資格外，**必須同時符合以下任何一項居港規定**，日後方可透過「大學聯合招生辦法」（JUPAS）申請入讀本地大學：

(i) 在港就讀紀錄：

截至所修讀課程開課前當年的 5 月 31 日（即 2028 年 5 月 31 日）為止的兩年期內，以全日制學生身分於教育局認可之本港學校就讀正規課程。

(ii) 出入境紀錄限制：

若不符合上述 (i) 項，須向香港特區入境事務處付費申領涵蓋該段兩年期（即 2026 年 6 月 1 日至 2028 年 5 月 31 日）的出入境紀錄證明，以證明在該兩年期內，每年離港天數累計不超過 90 天。

註：詳情請參閱「大學聯合招生辦法」（JUPAS）網頁之[大學聯招辦法申請資格修訂專頁](#)。



福建中學

FUKIEN SECONDARY SCHOOL

C. 全年學費（分 10 期繳交）

- 初中（中一至中三）：每年港幣 \$28,000 元正
- 高中（中四至中五）：每年港幣 \$29,400 元正

D. 獎助學金及資助計劃

1. **新入學優異生獎學金計劃**：旨在獎勵及鼓勵在學業成績或多元智能（如體育、藝術、科技等）方面表現優異之新入學插班生。
2. **助學金計劃**：為家境清貧之學生提供學費資助，成功申請者可獲全免或部分學費減免。
3. **育苗基金**：專為有經濟資助需要之學生而設，資助其參加各類課外活動及全人發展項目。

E. 申請手續（網上申請）

申請者須於截止日期前，登入「網上入學申請系統」填妥申請表，並上載以下文件（檔案格式及大小須符合系統要求）：

- 個人近照一張（證件相格式：高 5cm × 闊 4cm）
- 最近兩年之學校成績表副本
- 申請者之身份證明文件（如：香港身份證）副本
- 若持「香港居民身份證」（非永久性），必須同時上載有效之來港證件副本（如受養人簽證及往來港澳通行證或單程證等）。

【考試場次與變更須知】

- 申請者可於網上系統提供的考試日期中，選擇合適的場次。
- 完成網上申請及繳費後，系統將即時發出**電子准考證**及**確認電郵**。
- 如因事未能如期應考，申請者可在指定日期前登入系統變更考試場次。更改完成後，系統將重新發送更新後的電子准考證及確認電郵。
- 每位申請者僅限變更場次一次。
- 若缺席考試，將被視為放棄申請，且不得於同一學年內再次報考本校之插班生學位。

【個人資料收集聲明】

根據《個人資料（私隱）條例》，申請者所提供之個人資料僅作報讀本校學位及遴選之用。獲取錄者之資料將轉存至本校學生資料庫；未獲取錄者之個人資料則會於整體遴選程序完結後妥善銷毀。



F. 報名費用

- **費用：**港幣 \$75 元正（一經繳交，在任何情況下**概不退還**或轉讓）。
- **付款方式：**透過 PayPal 帳戶或信用卡（Visa / MasterCard）進行網上繳費。
- **付款注意事項：**部分電腦如安裝了網絡安全或防毒軟件，可能會阻截 PayPal 付款視窗。建議在進行網上付款時，暫時關閉相關阻截功能，以確保交易順利完成。

G. 考核、遴選及註冊安排

1. 應考應備物品

考生請按准考證上的日期及報到時間到達本校，並須攜帶以下物品：

- 電子准考證（列印本）
- 香港身份證正本（作身份核實之用）
- 基本應考文具（如原子筆、鉛筆、橡皮擦等）
- 計算機（僅適用於報考中二至中五級之申請者）

2. 遲到安排

遲到考生仍可獲准進入試場應考，惟**不會獲得任何補時安排**。

3. 遴選流程

考核階段	形式與限時	考核範疇 / 面試形式	通知方式與時間
第一輪考核	電腦測試（限時 1 小時）	中文、英文、數學	系統即時以 電郵 發出准考證，所有成功報名者皆可參加
第二輪考核	實體筆試（限時 3 小時）	中文、英文、數學	完成首輪後約兩星期內以 電郵 通知
第三輪考核	面試	考生及家長需一同出席	完成次輪後約兩星期內以 電話 通知

- **結果通知：**
 - 若考生於完成每個評核階段後兩星期內仍未接獲本校入選下一個評核階段的**通知**，即表示未能進入下一評核階段及是次申請未獲錄取。



福建中學

FUKIEN SECONDARY SCHOOL

4. 錄取與註冊手續

- 成功通過所有考核之申請者，本校將以電話通知家長／監護人，親臨本校辦理正式入學註冊手續。
- 如獲錄取者**放棄入學**，其學位將不獲保留；日後若再次申請本校，須重新參加相關考核程序。

H. 查詢

如有任何查詢，歡迎聯絡本校「入學申請及學位事務組」：

- 電話：(+852) 2578 1745 / (+852) 3756 5645
- 電郵：transfer_admission@fms.edu.hk

I. 辦公時間

- 星期一至五：上午 9:00 – 正午 12:00 及 下午 2:00 – 下午 5:00
- 星期六：上午 9:00 – 正午 12:00
(星期日及公眾假期休息)



福建中學

FUKIEN SECONDARY SCHOOL

Notes on Admission Applications for Transfer Students (S1 to S5) 2026–2027

(Admission starting from September 2026)

A. Application Period

- **Start Date:** September 11, 2026 (Friday) at 12:00 noon
- **Deadline:** March 6, 2027 (Friday) at 5:00 PM

B. Application Eligibility

Applicants must hold at least **one** of the following valid identity documents to be eligible to apply for a transfer student place at our school:

1. Hong Kong Permanent Identity Card
2. Hong Kong Identity Card **AND** One-way Permit (Exit-Entry Permit for Travelling to and from Hong Kong and Macao)
3. Hong Kong Identity Card **AND** Dependant Visa / Entry Permit (for students who were under 18 years of age when the visa was granted)

【Special Regulations for S5 Applicants】

Applicants applying for **Secondary 5 (S5)** who hold a "Hong Kong Identity Card + Dependant Visa / Entry Permit (granted under age 18)" must, in addition to meeting the general eligibility requirements above, **satisfy at least one of the following residency requirements** to be eligible to apply for local universities via the Joint University Programmes Admissions System (JUPAS):

(i) Hong Kong School Enrollment Record: Having been enrolled in a full-time regular course at a school recognized by the Education Bureau in Hong Kong for a 2-year period ending on May 31 of the year the degree programme commences (i.e., May 31, 2028).

(ii) Travel Record Restrictions: If the applicant does not satisfy requirement (i), they must apply and pay for a 'Statement of Travel Records' from the Immigration Department covering the 2-year period (from June 1, 2026 to May 31, 2028), proving that they were absent from Hong Kong for no more than 90 days per year during this period.

Note: For further details, please visit the JUPAS website page on Revised Eligibility Requirements.



福建中學

FUKIEN SECONDARY SCHOOL

C. Annual Tuition Fee (payable in 10 installments)

- **Junior Secondary (S1 to S3):** HK\$28,000 per year
- **Senior Secondary (S4 to S5):** HK\$29,400 per year

D. Scholarships and Financial Assistance Schem

- **Newly Admitted Outstanding Student Scholarship Scheme:** Our school offers the "New Students Academic Excellence Scholarship Scheme" to encourage transfer students with outstanding academic and multiple intelligence achievements to apply.
- **Bursary Scheme:** Provides fee concessions for students from low-income families. Successful applicants may receive full or partial tuition fee waivers.
- **Nurturing Fund for Young Talents:** Specially established for students in need of financial aid to subsidize their participation in extracurricular activities and whole-person development initiatives.

E. Application Procedures (Online Application)

Applicants must log in to the "Online Admission Application System" before the deadline, complete the application form, and upload the following documents (file formats and sizes must meet system requirements):

- One recent passport photo (Format: 5cm H × 4cm W)
- Copies of school report cards for the last two years
- Copy of the applicant's identity document (e.g., Hong Kong Identity Card)
- *If holding a non-permanent "Hong Kong Identity Card", a copy of a valid entry permit to Hong Kong (such as a Dependent Visa AND Exit-Entry Permit or One-way Permit) must also be uploaded.*

【Examination Sessions & Rescheduling Notice】

- Applicants may select a suitable session from the examination dates provided in the online system.
- Upon completing the online application and payment, the system will immediately issue an **Electronic Admission Form** and a confirmation email.
- If an applicant cannot attend as scheduled, they may log in to the system before the specified deadline to change their exam session. Once updated, the system will re-issue an updated Electronic Admission Ticket and confirmation email.
- **Each applicant is allowed to reschedule their examination session ONCE only.**



福建中學

FUKIEN SECONDARY SCHOOL

- Applicants who are absent from the examination will be regarded as having withdrawn their application and **will not be allowed to re-apply** for a transfer student place at our school within the same academic year.

【Personal Information Collection Statement】

In accordance with the Personal Data (Privacy) Ordinance, personal data provided by applicants will be used solely for school admission and selection purposes. Data of admitted students will be transferred to the school's student database, while data of unsuccessful applicants will be properly destroyed after the entire selection process is completed.

F. Application Fee

- **Fee:** HK\$75 (Non-refundable and non-transferable under any circumstances once paid).
- **Payment Method:** Online payment via PayPal account or Credit Card (Visa / MasterCard).
- **Payment Notice:** Certain computers with installed antivirus or network security software may block PayPal payment pop-ups. It is recommended to temporarily disable such blocking features during online payment to ensure smooth completion of the transaction.

G. Assessment, Selection, and Registration Arrangements

1. Required Items for Examination

Applicants should arrive at our school in accordance with the examination date and reporting time as stated on the admission form, and bring the following items:

- Printed Electronic Admission Form
- Original Hong Kong Identity Card (for identity verification)
- Basic stationery (e.g., pens, pencils, erasers, etc.)
- Calculator (**applicable only to S2 to S5 applicants**)

2. Late Arrival Handling

Late candidates will still be permitted to enter the examination hall, but **no extra time will be granted**.



3. Selection Process

Assessment Stage	Format & Time Limit	Scope of assessment / Format of the Interview	Notification Method & Timeline
First Round	Computer-based test (1 hour limit)	Chinese, English, Mathematics	Admission forms will be emailed immediately upon successful registration, and all successful applicants may participate.
Second Round	In-person written exam (3 hours limit)	Chinese, English, Mathematics	Notified by email within ~2 weeks after Round 1
Third Round	Interview	Candidate accompanied by parent(s)	Notified by phone within ~2 weeks after Round 2

Note:

- Should an applicant fail to receive notification of progression to the subsequent assessment stage within two weeks of completing any given stage, it shall be deemed that the applicant has not advanced further in the selection process and that the application has not been successful.

4. Admission & Registration Procedures

- Applicants who successfully complete all assessments will be notified by phone. Parents or guardians must then attend the school in person to complete the formal enrollment registration.
- If an admitted applicant **declines the offer, the place will not be reserved**. Any future application to the school must undergo the full assessment process again.

H. Enquiries

For any enquiries, please feel free to contact our "Admission and Placement Affairs Unit":

- **Telephone:** (+852) 2578 1745 / (+852) 3756 5645
- **Email:** transfer_admission@fms.edu.hk

I. Office Hours

- **Monday to Friday:** 9:00 AM – 12:00 PM & 2:00 PM – 5:00 PM
 - **Saturday:** 9:00 AM – 12:00 PM
- (Closed on Sundays and Public Holidays)*